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خبر اقتصادی

افزایش مجدد نرخ بهره بین بانکی
در هفته پایانی بهمن

بــانـک مــرکـزی 
تغییرات نرخ ســود بین 
بانکی مربــوط به هفته 
پایانی بهمــن ۱۴۰۱ را 
منتشــر کرد که بر این 

اساس رقم آن به ۲۲.۵۴ درصد افزایش یافت.  نرخ 
بازار بین بانکی در انتهای ماه گذشته ۲۱.۰۴ درصد 
بود که اکنون این رقم، افزایــش ۱ و نیم درصدی را 

نشان می دهد.  
از طرفی، حداقل نــرخ توافــق بازخرید که در 
ماه گذشــته ۲۱ درصد بود، اکنون به ۲۲.۵ درصد 
رسیده اســت.  همچنین طبق اطلاعات ارائه شده 
از سوی بانک مرکزی، نرخ اعتبارگیری قاعده مند 
و نرخ سپرده گذاری قاعده مند با رشد به ترتیب ۲ و 
۳واحد  درصدی به ترتیب به ۲۴ و ۱۷ درصد افزایش 

یافته اند.
    

توصیه مقام صنفی در روزی که سکه 
از 28 میلیون تومان فراتر رفت: 

مردم سکه نخرند
تحادیــه  رئیــس ا
تولیدکننــدگان طلا و 
جواهــر درحالــی که 
دیروز قیمت سکه از ۲8 
میلیون تومان فراتر رفت، 

گفت: حباب سکه از دستمزد طلای ساخته شده هم 
بالاتر است. 

وی افزود: الان ســکه های ربع، نیم و تمام بهار 
آزادی هرکدام حدوداً ۵ میلیون حباب دارند. هیچ 
جای دنیا مانند ایران ســکه ضرب نمی شــود. وی 
اضافه کرد: طبق آخرین آمار، بانک مرکزی حدوداً 
8۰ میلیون ســکه ضرب کرده در صورتی که اینها 
سکۀ یادبود هستند که باید تعدادش کم و ارزشش 
حفظ شــود. در تهران ۱۳۰۰ مغازه سکه  فروشی و 
صرافی اســت که بانک مرکزی به آنها جواز کسب 
داده! در جلســه اخیر بــا وزیر اقتصاد پیشــنهاد 
 جلوگیری از ضرب ســکه با این شــیوه را دادیم که 

موافقت کردند.
    

علت افزایش هزینه 
صدور کارت سوخت مشخص شد

تسنیم- مدیر سامانه 
هوشمند سوخت گفت: 
افزایش هزینــه صدور 
کارت ســوخت، به علت 
افزایش هزینه های خرید 

تراشه، تولید کارت سوخت و خدمات مرتبط با آن 
صورت گرفته است. 

محمد صادقی درباره علت افزایش هزینه صدور 
کارت های سوخت المثنی توضیح داد: طبق قیمت 
گذاری که در ســال ۱۳9۰ انجام شد، هزینه صدور 
کارت ســوخت ۱۰ هزار تومان بود و در این مدت، 
هیچ گونه افزایشی روی کارت سوخت اتفاق نیفتاده 
بود.  وی افزود: افزایش قیمتی که اخیرا برای صدور 
کارت سوخت محاسبه شده، فقط مربوط به هزینه 
خرید و تولید آن می شود و سایر هزینه ها را روی آن 

اعمال نکرده ایم.
    

قیمت نفت امسال
روی ۱۰۰ دلار را نمی بیند

ایســنا- تحلیلگران 
جی پــی مــورگان در 
یادداشــت جدیــدی 
اعلام کردند اوپک پلاس 
ممکن اســت ۴۰۰ هزار 

بشکه در روز به عرضه نفت در سال میلادی جاری 
اضافه کند و صادرات روسیه ممکن است تا اواسط 
سال ۲۰۲۳ بهبود پیدا کند. طبق یادداشت این بانک 
وال استریت، انتظار می رود تولید نفت روسیه تا ژوئن 
بهبود پیدا کند و قیمت بالای نفت، مانع از آن خواهد 
شد که آمریکا برای پر کردن ذخایر نفت استراتژیک، 
نفت خریداری کند. جی پی مورگان پیش بینی کرد 
تقاضای چین برای نفت به میزان ۷۷۰ هزار بشکه 
در روز رشد می کند که افزایش کمتری در مقایسه 
با پیش بینی اوپک و آژانس بین المللی انرژی از رشد 
تقاضای چین در سال میلادی جاری است. گلدمن 
ساکس همچنان انتظار دارد قیمت نفت برنت امسال 
به ۱۰۰ دلار در هر بشکه برسد اما در پیش بینی خود 
تجدیدنظر کرده و انتظار دارد به جای اواسط سال 
۲۰۲۳، نفت در دسامبر ســه رقمی شود. گلدمن 
ساکس هفته گذشته برآورد خود از میانگین قیمت 
نفت در سال میلادی جاری را از 98 دلار، به 9۲ دلار 
پایین برد. پیــش بینی این بانک ســرمایه گذاری 
آمریکایی از قیمت نفت برنت در سال آینده، ۱۰۰ 
دلار در هر بشکه است که کمتر از پیش بینی قبلی 

۱۰۵ دلار است.

 مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک 
می گوید وضعیت امروز بازار گوشت قابل 
پیش بینی بود و فعالان بازار از قبل هشدار 
داده بودند اما کسی نخواست این هشدار 

را بشنود. 
در روزهای اخیر عکســی در فضای 
مجازی منتشــر شد که نشــان می داد 
گوشت گوسفند با قیمتی بیش از ۵۰۰ 
هزار تومان به فروش می رســد که این 
مساله ســبب واکنش های مسئولان 
و دولتمــردان شــد و وجــود چنین 

قیمت هایی در بازار را تکذیب کردند. 
البته آنها منکر گرانی گوشت نشده اند 
و برای کنتــرل اوضاع بازار بــه واردات 
و عرضه گوشــت گرم به بــازار و به ویژه 

میادین میوه و تره بار اقدام کرده اند. 
بر اســاس تصمیمات اتخاذ شده از 
سوی دولت، قرار شد همزمان با آخرین 
روز بهمن ماه در میادین میوه و تره بار هر 
کیلو شقه گوسفندی کامل با قیمت ۲۳۲ 
هزار تومان، هر کیلو گوشــت گوساله 
داخلی با قیمت ۲۱۵ تا ۲۲۵ هزار تومان 
و گوشــت وارداتی نیز زیر قیمت های 

مذکور عرضه شود. مدیرعامل سازمان 
میادین میوه و تره بار تاکید کرد که توزیع 
گوشت گرم گوسفندی و گوساله با قیمت 

منطقی و قابل قبول ادامه خواهد یافت .
روند افزایش نرخ گوشت قرمز مختص 
این هفته ها نیست بلکه ماجرا از چند سال 
قبل آغاز شــده اما متاسفانه مسئولان 
نتوانستند سیگنال های تولید کننده و ... 
را به خوبی دریافت کنند و برای ممانعت 

از وقوع این شرایط چاره ای بیاندیشند. 
چرایی گران شــدن قیمت گوشت 
قرمز را از افشین صدر دادرس، مدیرعامل 
اتحادیه مرکزی دام سبک کشور جویا 

شدیم. 
افشــین صدر دادرس در گفتگو با 
»توسعه ایرانی« اظهار کرد: اگر آمار دام 
سبک مرکز آمار ایران که در پاییز ۱۴۰۱ 
منتشر شده را ملاحظه کنید، درمی یابید 
که تعداد دام سبک در بهار امسال نسبت 
به ۳-۴ سال اخیر بسیار زیادتر بوده است 
اما هنگامــی که آمار تعداد دام ســبک 
در تابســتان و پاییز را بررسی می کنید، 
متوجه می شــوید تعداد دام در این بازه 
زمانی به شــدت کاهش یافته و حتی از 
بهار چند سال قبل نیز کمتر شده است. 

وی افــزود: با ریشــه یابی باید دید 
چرا چنین اتفاقی رخ داده اســت؛ زیرا 
بر اســاس آمار در بهار تعداد دام سبک 
در کشور بســیار زیاد بوده و چه اتفاقی 
افتاده که در آخر آذرماه تعداد دام به طرز 
چشــمگیری کاهش یافته است. یکی 
از مباحث مهمی که در طول ۲-۳ سال 
اخیر و به ویژه پس از حذف ارز ترجیحی 
با آن مواجه بودیم، این بود که حمایتی 
که باید از تولیدکننده گوشت در کشور 
می شد، انجام نشده اســت؛ در زمانی 
که ارز ترجیحی توزیع می شــد و بنا بر 
گزارش های منتشر شده در بهار ۱۴۰۱ 
مرکــز پژوهش های مجلس شــورای 
اسلامی، کمتر از ۱۰درصد نهاده مورد 
نیاز دام ســبک از ارز ترجیحی تامین 

شده بود. 
وی تصریح کرد: مسایل و مشکلات 
متعددی برای پرواربندهای دام سبک 
و سنگین وجود داشــت و زمانی که ارز 
ترجیحی توزیع می شد برای این قشر 
اصلا ســهمیه نهاده قرار نداده بودند. 
بعد از حــذف ارز ترجیحی قــرار بود، 
حمایت هایی از تولیدکننــدگان دام 
سبک و سنگین انجام شود از جمله آنها 

می توان به نهاده مدت دار اشــاره کرد. 
زیرا پس از حذف ترجیحی قیمت نهاده 
مورد نیاز و اســتفاده ما از ۲ هزار تومان 
به بیش از ۱۲ هزار تومان افزایش یافته 
و این 6 برابر شــدن هزینه خرید نهاده 
که از عهده تولیدکننده خارج اســت و 
در مقابل قیمت دام در بازار حداکثر ۲۳ 
درصد افزایش یافته و طبیعتا این موارد 
همخوانی ندارد و اگــر حمایتی انجام 
می شد اکنون شــاهد مسایل فعلی در 

بازار نبودیم. 

نهاده مدت دار به عنوان یکی از 
وعده های دولت، ارائه نشد

 صدر دادرس گفت: حمایت صورت 
نگرفته و نهاده مــدت دار به عنوان یکی 
از وعده های دولــت، ارائه نشــد و نیز 
تســهیلات دامدار کارت شــاید فقط 
۲۰درصد از دامداران را توانست پوشش 

دهد و فراگیر نبود. 
وی ادامــه داد: اتفــاق دیگری که 
رخ داد این بود که در تابســتان ۱۴۰۱ 
رئیس جمهور در جریان سفر به استان 
خراســان شــمالی بر خرید تضمینی 
دام جمهور از دامداران تاکید کرد؛  لازمه 
خرید تضمینی این اســت که شورای 
قیمت گذاری و انتخاب سیاســت های 
حمایتی تشکیل شود و قیمت تمام شده، 
تعیین شود و بر اساس این نرخ، دولت و 
وزارت جهاد کشاورزی و یا هر دستگاه 
مسئول دیگری شــروع به خرید دام از 
تولیدکنندگان کند؛ این اتفاق هم نیفتاد 
و به جای تشکیل شورای قیمت  گذاری 
در وزارت جهــاد کشــاورزی و تعیین 
قیمت هــا، شــوراهای قیمت گذاری 
استانی را تشــکیل دادند که اصلا هیچ 

جایگاه قانونی ندارد. 
وی عنوان کرد:  با قیمت  گذاری این 
شــوراها؛ دام را به قیمت بسیار ارزان از 
دامدار خریداری کردند؛ تعداد زیادی از 
دامداران به دلیل عدم حمایت ها و ناتوانی 
در نگهداری از دام ها، بخشی از دام های 
خود را تحویل دادند تا با پول آن بتوانند 
از نیم دیگر دام ها نگهداری کرده و برای 

بازار شب عید و ماه رمضان پرواربندی 
کنند اما پولی دست آنها را نگرفت و در 
نتیجه باقی مانده دام خود را به کشتارگاه 
فرستادند و یا فروختند؛ نتیجه این مساله 
اکنون و در شرایط فعلی قابل مشاهده 
اســت و اکنون دام پرواری در بازار کم 
داریم و نبود ویا کمبود دام در مقابل روال 
معمول تقاضا سبب بروز مشکلاتی شده 
و ســبب افزایش قیمت گوشت در بازار 

شده است. 
صــدر دادرس تاکید کــرد: البته 
نمی تــوان منکــر نقش عوامــل بازار 
گوشت شــد زیرا حضراتی که در حال 
سوء استفاده از وضعیت این بازار آشفته 
هســتند هم در بروز این وضعت نقش 
دارند و همچنان به ســودجویی خود 
ادامه می دهند اما مساله اصلی این است 
به سبب مشکلاتی که ایجاد شد، اکنون 
تعــداد دام های نر برای عرضــه به بازار 

کم است. 
وی بیان کرد: همچنین باید توجه 
داشت در طول تابســتان گذشته و نیز 
سال قبل از آن؛ شاهد بحث کشتار دام 
مولد بودیم و به دلیل نداشتن سیاست 

حمایتی از تولیدکننــدگان دام های 
سبک و سنگین شاهد فیلم ها، عکس ها 
و اخباری از کشتار دام های مولدی که 
آبســتن بودند، بودیم و این یعنی دام 
پرواری مورد نیاز اکنون، آن زمان از بین 
رفته است و متاسفانه مسوولان توجهی 

به این مساله نداشته اند. 
مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک 
کشور گفت: متاسفانه گرانی گوشت در 
زمستان ۱۴۰۰ هم نتوانست زنگ خطر 
را برای مسوولان به صدا درآورد و آنها یا 
نخواستند توجه کنند و یا متوجه نشدند 
که ادامه این شرایط، وضعیت بدتری را 

به دنبال خواهد داشت. 

 دامدار توان ادامه 
این شرایط را ندارد

وی تاکید کرد: تمام صحبت هایی 
که کارشناســان غیردولتــی و بخش 
خصوصی و نیــز تولیدکننــدگان در 
طول ۲-۳ سال اخیر مطرح کردند که 
نتیجه اقدامات و سیاست های دولت ها 
منجر به خطر افتــادن امنیت غذایی 
مصرف کننــدگان خواهد شــد؛  مورد 
توجه مســئولان قرار نگرفت و امروز به 
جایی رســیده ایم که دامدار توان ادامه 
این شرایط را ندارد و امکان اینکه بتواند به 
مردم ومصرف کنندگان سوبسید بدهد 
را ندارد. دولت نیز به هر دلیلی حمایتی را 
که باید انجام می داد را انجام نداده است. 

وی عنوان کــرد: ما نیز از شــرایط 
کشور آگاه هستیم و می دانیم در شرایط 
اقتصادی خاصی ممکن اســت دولت 
نتواند حمایت ارایه دهد؛ اما آنجایی که 
امکان حمایت دولت وجود داشت هم  
متاسفانه حمایتی انجام نشد. وی تصریح 
کرد: کارشناسان حوزه دامپروری  این 
شرایط را قابل پیش بینی می دانستند و 

نسبت به آن هشدار داده بودند. 
صدر دادرس خاطرنشان کرد:  اگر به 
دنبال امنیت غذایی برای مصرف کننده 
هستیم، این امنیت در گرو امنیت تولید 
و تولیدکننده است و امنیت غذایی در 
گروتولید پایدار است و اگر تولید به  خطر 
بیافتد، امنیت غذایی نیز به خطر خواهد 
افتاد و واردات هم برای ما امنیت غذایی 
ایجاد نمی کند. واردات مسکنی است که 
در مقطعی ممکن است بتواند مشکل ما 
را حل کند اما چاره ۱۰۰درصدی نیست. 

بررسی چرایی قیمت گزاف گوشت در »توسعه ایرانی«: 

مقام صنفی: هشدار داده  بودیم، اما کسی نخواست بشنود

مهرنوش حیدری

رپرتاژ

در ســال   های اخیر به منظور گســترش و توسعه بیشتر 
مراودات اقتصادی و افزایش میزان رضایت مشتریان، کسب و 
کارهای دیجیتال با استفاده از فناوری های جدید جای خود را 

به روش   های سنتی و خریدهای حضوری داده است.
به گزارش ایلنا و به نقل از روابط عمومی بانک ایران زمین، 
ایجاد ارزش برای مشتری از اولویت   های اصلی این نوع کسب 
و کار است و به افراد این امکان را می دهد تا با توجه به نوع نیاز و 

درخواست خود، محصول و خدمات مورد نیاز را دریافت کنند.
بانک    ها در این میان نقش موثــری را ایفا می کنند. ایجاد 
فضایی امن در بستر دیجیتال می تواند برگ برنده ای برای یک 
کسب و کار دیجیتال باشد تا تعاملات مالی خود را در آن انجام 
دهد. خدمات بانکداری دیجیتال بانک ایران زمین این امکان 
را به فعالان در حوزه کســب و کار دیجیتال، تامین کنندگان 
وتولیدکنندگان داخلی داده است، تا بتوانند خدمات مالی و 

بانکی خود را در کمترین زمان انجام دهند.
مدیرعامل بانک ایران زمین تحقق بانکداری دیجیتال در 
این بانک را حاصل تلاش فراوان از ســوی مدیران و همکاران 
بیان کرد و گفت: تغییر در نحوه ارائه خدمات بانکداری با توجه 
به اولویت    ها و نیاز مشتریان صورت می گیرد. پورسعید افزود: با 
پیاده سازی بانکداری دیجیتال بانک ایران زمین و همچنین 

برنامه ریزی   های صورت گرفته مشتریان می توانند کلیه امور 
بانکی را هر لحظه که بخواهند با یک اشاره در تلفن همراه خود 

انجام دهند.
عبدالمجید پورسعید فعالیت اقتصادی امروزی را مبتنی بر 
شبکه   های مجازی بیان کرد و افزود: کسب وکار    ها در حال تغییر 
و تبدیل به یک فضای دیجیتالی هستند. در نتیجه اقتصاد امروز 
اقتصادی دیجیتالی است که از طریق شــبکه   های اجتماعی 
این امکان را به کســب وکارها می دهد تا ارتباط مســتقیم 
بین بانک و مشتریان برقرار کنند و این یک امتیاز مثبت برای دو 
طرف خواهد بود که در محیطی متفاوت و جذاب فعالیت کنند 
و به سمت پیشرفت و رونق بیشتر اقتصادی کشور قدم برداشته 
شود. وی خاطرنشان کرد: میزان تراکنش   های بانک ایران زمین 
طی ۵ سال گذشته حدود ۱۲ برابر رشد داشته است که خود رقم 
قابل توجهی است. این نشان می دهد مشتری با ابزارهایی که 
بانک در اختیارش قرارداده است، سرویس و خدمات امن، سریع 
و آسان را دریافت کرده است و همین موضوع باعث استقبال 
و رضایت آنان شده اســت.مدیرعامل بانک ایران زمین گفت: 
اولویت ما در بانک ایران زمین ایجاد ارزش افزوده برای مشتریان 
اســت. ارائه خدمات عادی و معمول در راستای فعالیت   های 
سنتی یک بانک است. ایجاد همین بسترهای امن و کاربردی 

است که باعث می شود مشتری تجربه   های جدید کسب کند و 
همین تجارب ما را یاری می دهد تا بتوانیم نیازهای مشتریان را 
شناسایی کنیم و بر اساس آن خدمات جدیدتری طراحی کنیم.
پورسعید با بیان اقدامات انجام گرفته برای بهبود وضعیت 
بانک و نیز اجرای برنامه   های توسعه ای در راستای اهداف کلان 
تعیین شده در ادامه خاطر نشان ساخت: همانطور که می دانید 
سال گذشته بانک ایران زمین گزارش توجیهی افزایش سرمایه 
از مبلغ ۴,۰۰۰ میلیارد ریال به ۲۰,۰۰۰ میلیارد ریال را به منظور 
افزایش سرمایه ۴۰۰ درصدی از محل آورده نقدی با سلب حق 
تقدم از سهامداران فعلی پس از تأیید هیأت مدیره و اظهارنظر 

حسابرس و بازرس قانونی افشا کرد.
مدیرعامل بانک ایران زمین در خصوص صورت   های مالی 
این بانک خاطرنشان کرد: تمامی صورت   های مالی به صورت 
سالانه و کاملا شفاف در سامانه کدال قابل رویت است. پورسعید 
از افزایش ســرمایه به زودی بانک خبر داد و گفت: با توجه به 
اقدامات صورت گرفتــه درایجاد زرســاخت   های بانکداری 
دیجیتال و نیز برنامه   های تهیه شده برای افزایش سرمایه بانک 
به طور حتم قطعاً این موضوع باعث ارائه خدمات بهتر و امکانات 

بیشتر به مشتریان گرامی و همکاران من در بانک خواهد شد.
وی رمز موفقیت در امور برنامه ریزی شــده بانک را وجود 

هماهنگی و همکاری در کنار کار تیمی بیــان کرد و افزود: در 
عرصه رقابت، زمین بازی شــعب و ستاد بانک هستند و باید با 
همدلی، همراهی و اتحاد در بازار رقابــت همانطور که تا الان 
پیروز بودیم، به موفقیت   های بیشتری برسیم.مدیرعامل بانک 
ایران زمین کارکنان این بانک را یک سرمایه برای پیشرفت آتی 
بانک اعلام کرد و گفت: روحیه و نوع نگرش بین همکاران بر پایه 
همکاری است که می تواند بانک را در برابر تمام فراز و نشیب    ها 

حفظ کند و به نتایج قابل توجهی برساند.
مدیرعامل بانک ایران زمین در پایان ایجاد تجربه   های جدید 
برای مشتریان را از اولویت های مهم این بانک دانست و افزود: 
دیگر معنا و مفهوم بانکداری در نظام بانکی، تغییر کرده است. 
امروز بر اساس نیاز مشتری، ســرویس به صورت اختصاصی 
طراحی شده و در اختیار آن قرار داده می شود. علائق، اولویت    ها 
و سبک زندگی مشتریان مورد بررسی قرار می گیرد و بر اساس 

آن خدمات مختص آنها ارائه می شود.

پورسعید:

بانک ایران زمین براساس سبک زندگی مشتریان خدمات ارائه می دهد

مشاور برنامه ریزی اقتصادی طرح های ریلی شرکت ساخت 
اظهار داشــت: در دوره تغییر و تحول حاکمیت افغانســتان، 
تخریب هایی در مســیر ریلی خواف-هرات رخ داد و برخی از 

تجهیزات ریلی این مسیر به سرقت رفته است.
مرتضی ناصریان، در گفت وگو با ایلنا درباره آخرین وضعیت 
راه آهن خــواف- هرات و دلایل عدم اســتفاده از این مســیر 
گفت: پروژه ارتباط ریلی ایران و افغانستان به سمت هرات در 
بخش کشــورمان صد در صد تکمیل شده و در ایستگاه مرزی 

توسعه ســاختمان ها به اندازه کافی برای  استفاده های فعلی 
)ساختمان های فاز یک( اجرا شده است. همچنین باید گمرک 
مستقل هم برای این مرز تاسیس شود و مرز شمتیغ مرز جدید 

رسمی است.
وی ادامه داد: ابتدای این محور در داخل کشــور در شمال 
شرق کشور در نزدیکی معادن سنگان  است. در گذشته اتصال 
ریلی معادن ســنگان به راه آهن سراسری کشور اجرا شده که 
به حوالی تربت حیدریه وصل می شود. بنابراین در داخل ایران 

مسیر راه آهن حد فاصل شبکه ریلی سراسری- معادن سنگان و 
تا مرز شمتیغ ساخته شده است. ناصریان افزود: در بخش خارج 
از ایران در همان ابتدا یعنی بیست سال قبل با افغانستان توافق 
شد که نیمی از مسیر داخل افغانستان توسط ایران و نیمی دیگر 
توسط ایشان ساخته شود که ساخت 6۲ کیلومتر مسیر ریلی از 
مرز شمتیغ در خاک افغانستان بر عهده ایران بود که در انتهای 
این مسیر ریلی، ایستگاهی بنام روزنک وجود دارد که همجوار 
جاده هم قرار می گیرد. فرض بر این بوده که بار از طریق جاده به 
ایستگاه روزنک می رسد و از روزنک بار به ریل منتقل می شود و 
از طریق راه آهن وارد ایران شود و بالعکس. ایران تعهدات خود را 

انجام داد و این 6۲ کیلومتر نیز ساخته شده است.
مشاور برنامه ریزی اقتصادی طرح های ریلی شرکت ساخت 
با بیان اینکه امتداد این مسیر تا هرات 8۷ کیلومتر است و ساخت 

آن جزو تعهدات طرف افغانستانی بوده که به اجرا برساند، گفت: 
دولت قبل افغانستان این مسیر را که به آن قطعه ۴ گفته می شود 
به دو بخش تفکیک کرد و ساخت نیمی از این قطعه )قطعه ۴الف( 
را به پیمانکار واگذار کرد که اخیرا عملیات ســاخت را به اتمام 

رساند یعنی در طول تغییر حکومت هم کار ادامه داشت.
ناصریان ادامه داد: هنگامی که قطعه 6۲ کیلومتری راه آهن 
در خاک افغانستان را به اجرا رساندیم و تحویل طرف افغانستانی 
دادیم، صورت جلســه کمیته تحویل پروژه انجام شده و چند 
نقص جزیی را داشــت که ایران متعهد به اصلاح آن شد که در 
تمام قراردادها متعارف است اما این نواقص مانع از بهره برداری 
نمی شــوند. وی  تاکید کرد: در دوره تغییر و تحول حاکمیت 
افغانستان، تخریب هایی در این مســیر ریلی رخ داد و برخی از 

تجهیزات ریلی این مسیر به سرقت رفته است.

در گفت وگو با ایلنا تشریح شد؛

چرا راه آهن خواف- هرات به راه نیفتاد؟

گفت وگو

مدیرعامل اتحادیه مرکزی 
دام سبک در گفت وگو با 

»توسعه ایرانی«:  متاسفانه 
گرانی گوشت در زمستان 

1400 هم نتوانست زنگ 
خطر را برای مسئولان 
به صدا درآورد و آنها یا 

نخواستند توجه کنند و یا 
متوجه نشدند که ادامه این 
شرایط، وضعیت بدتری را 

به دنبال خواهد داشت 


